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Zápis  

16. řádného zasedání Akademického senátu 3. lékařské fakulty UK 

 10. prosinec 2024, 14:30 hodin 

Sál Radany Königové 

 
 

Program:                                                                                                          

1. Zahájení / Launch 

2. Schválení programu, určení skrutátorů / Approval of the agenda, appointment of 

scrutineers 

3. Kontrola zápisu ze dne 12. listopadu 2024 / Review of the minutes of November 12, 2024 

4. Informace děkana / Information of the Dean  

5. Informace předsednictva AS 3. LF UK / Information of the AS 3FM CU Board  

(doc. Gojda) 

6. Návrh na převedení výsledku hospodaření 3LF ve výši 69 542,49 Kč do Fondu 

reprodukce investičního majetku / Proposal for the transfer of 3FM's economic results in 

the amount of 69,542.49 CZK to the Fund for the reproduction of capital assets  

(dr. Mužíková) 

7. Přiznání stipendií za vynikající studijní výsledky / Awarding scholarships for excellent 

academic results (dr. Marx, prof. Widimský) 

8. Návrh na zřízení dvou nových pracovišť 3. LF UK v Ústavu pro péči o matku a dítě / 

Proposal for the establishment of two new workplaces of the 3FM CU within the Institute 

for Maternal and Child Care (prof. Widimský) 

9. Návrh usnesení AS ve věci odkupu pozemku pro výstavbu nového Výukového centra 3LF 

/ Draft resolution of the AS regarding the purchase of land for the construction of the new 

3FM Educational Center (prof. Widimský) 

10. Zprávy z ASUK / AS CU report (J. Vala) 

11. Různé / Miscellaneous  

Ad 1) Zahájení   
 

Přítomno bylo 19 senátorů (z toho 2 online přes Teams), senát byl usnášeníschopný. 

 

 

 

Ad 2) Schválení programu, určení skrutátorů  

 

Žádný ze senátorů nevznesl připomínky k obsahu dnešního jednání. 

 

Návrh usnesení: 

AS 3. LF UK schválil navržený program tichým souhlasem, včetně jeho doplnění. 

Schváleno tichým souhlasem. 

 



Skrutátory byli určeni:   
 

za pedagogickou komoru:  doc. MUDr. Miloslav Franěk, Ph.D. 

za studentskou komoru:     Ngoc Hung Hoang 

 

 

 

Ad 3) Kontrola zápisu ze dne 12. listopadu 2024 
 

Žádný ze senátorů nevznesl k zápisu z 12. listopadu 2024, který byl umístěn na stránkách AS, 

připomínky. 

 

Návrh usnesení:   

Akademický senát 3. LF UK schvaluje zápis z 15. řádného zasedání konaného 

12. listopadu 2024. 

Schváleno tichým souhlasem. 

 

 

Ad 4) Informace děkana 
 

Předseda senátu doc. Gojda předal slovo prof. Widimskému, který přednesl informace 

děkana: 

 

- Příprava změn PhD  studia (stipendia, předpisy) 

- Nová kritéria pro HŘ a JŘ – shoda 5 lékařských fakult 

- Příznivý vývoj hospodaření (mj. i díky personálním opatřením na začátku roku) 

- VŘ na katedry IPVZ  

 

Rozprava  

MUDr. Koudelková se v návaznosti na informace uvedené na setkání akademické obce 

dotázala, zda bude procházet výuka lékařů nějakou změnou a zda se tato otázka diskutovala 

na setkání lékařských fakult a bude se tato otázka řešit v souvislosti s reakreditací studijního 

programu. Prof. Widimský uvedl, že se o tomto hodně diskutuje v rámci kolegia děkana, na 

setkání lékařských fakult se o tom také diskutovalo, ale nebyl přijat žádný závěr. 

Prof. Widimský zmínil možnost, že by se šestý ročník počítal už do specializačního 

vzdělávání a šestý ročník byl zaměřen čistě prakticky. Doc. Gojda vyzval k diskusi, zda by 

3. lékařská fakulta měla být pionýrem tohoto řešení nebo by se to mělo řešit centralizovaně 

napříč fakultami. Prof. Widimský uvedl, že by to vyžadovalo reakreditaci a je to záležitost 

přesahující současné funkční období vedení fakulty. Závěrem dodal, že je to bod zajímavý 

i pro nadcházející děkanské volby. 

 

Doc. Gojda poděkoval za přednesené informace a navrhl usnesení. 

 

Návrh usnesení:  

Akademický senát 3. LF UK vzal informace děkana na vědomí. 

Schváleno tichým souhlasem. 

 



Ad 5) Informace předsednictva AS 3. LF UK 
 

Doc. Gojda přednesl informace předsednictva AS 3. LF UK. Předsednictvo se sešlo, zápis byl 

distribuován standardně členům senátu, předsednictvo připravilo program dnešního zasedání. 

Dále se na předsednictvu diskutovalo o dopise, který se odeslal ministru zdravotnictví 

s dotazem ve věci odprodeje pozemku od SZÚ. Dopis byl odeslán a na vyjádření bude 

akademický senát čekat. 

 

Rozprava 

nebyla 

 

Návrh usnesení:  

Akademický senát 3. LF UK vzal informace předsednictva na vědomí. 

Schváleno tichým souhlasem. 

 

Ad 6) Návrh na převedení výsledku hospodaření 3. LF ve výši 69 542,49 Kč 

do Fondu reprodukce investičního majetku 

Předseda AS doc. Gojda uvedl tento bod a předal slovo tajemnici fakulty JUDr. Mužíkové. 

JUDr. Mužíková přítomné seznámila s možnostmi dalšího využití výsledku hospodaření dle 

podkladového materiálu a doporučila jeho převod do Fondu reprodukce investičního majetku 

(FRIM). 

Doc. Gojda poděkoval za představení bodu JUDr. Mužíkové a požádal RNDr. Fauknerovou 

Matějčkovou, členku ekonomické komise, o stanovisko komise.  

RNDr. Fauknerová Matějčková uvedla, že ekonomická komise dala návrhu kladné 

stanovisko. 

Rozprava  

nebyla 

 

Návrh usnesení: 

Akademický senát 3. lékařské fakulty UK souhlasí s převodem výsledku hospodaření 3. LF UK 

ve výši 69 542,49 Kč do Fondu reprodukce investičního majetku. 

Hlasování 

Pro 21, proti 0, zdržel se 0 

Schváleno 
 

Ad 7) Přiznání stipendií za vynikající studijní výsledky 
 

Doc. Gojda uvedl bod a předal slovo proděkanu pro studium a výuku MUDr. Marxovi. 

 

MUDr. Marx představil bod dle podkladového materiálu. Pravidla 3. LF pro stipendia 

vycházejí ze stipendijního řádu UK. Manipulační prostor pro přiznávání stipendií je velmi 

malý. Je nutno vyplatit minimálně 10 % studentům. Částka musí být nejméně 10 tisíc Kč, 



nejvýše 50 tisíc Kč. Stipendijní fond 3. LF skomírá a skomírat bude ještě dlouho z důvodu 

odpuštění poplatků za delší dobu studia v době covidu, což je hlavní zdroj stipendijního 

fondu. Dále je méně plátců těchto poplatků. 239 studentům bude vyplacena suma v celkové 

výši 2 747 000 Kč. Ke dni kalkulace chybělo ve stipendijním fondu 734 250 Kč. 

 

Doc. Gojda otevřel rozpravu k uvedenému. 

 

Rozprava 

nebyla 

 

Návrh usnesení:  

Akademický senát 3. LF UK souhlasí s návrhem děkana na výši stipendia za vynikající 

studijní výsledky v akademickém roce 2023/2024 ve výši 13 000 Kč pro studenty s průměrem 

1,00 a 10 000 Kč pro ostatní studenty splňující kritéria s doplatkem cca do 750 tisíc Kč do 

stipendijního fondu z vlastních prostředků fakulty. 

 

Hlasování 

Pro 20, proti 0, zdržel se 0 

Schváleno 

 

Ad 8) Návrh na zřízení dvou nových pracovišť 3. LF UK v Ústavu pro péči 

o matku a dítě 
 

Doc. Gojda uvedl bod a předal slovo prof. Widimskému.  

 

Prof. Widimský seznámil přítomné s historií spolupráce ÚPMD a 3. LF UK, která se datuje 

od roku 2002 (děkan prof. Anděl a ředitel ÚPMD doc. Feyereisl). 

 

Děkan dále uvedl, že se nejedná o vznik nových pracovišť, ale o rozdělení existujícího 

pracoviště. Obě navrhované kliniky de facto existují na 3. LF UK již od roku 2002. Vynikající 

výsledky pedagogické i vědecké: vedle ředitele doc. Feyereisla další mezinárodně známé 

osobnosti – prof. Krofta, prof. Hromadníková, prof. Straňák a další – všichni jsou již řadu let 

pracovníky 3. LF UK. Tento krok nepřinese žádné finanční náklady, ani žádný nárůst 

personálu či osobních nákladů (zaměstnanci 3. LF UK v ÚPMD budou pouze administrativně 

převedeni do jedné z klinik podle svého odborného zaměření). V případě souhlasu AS 3. LF 

UK bude tato administrativní změna provedena k 1. 1. 2025, vedením obou klinik budou 

v takovém případě pověřeni stávající habilitovaní pracovníci ÚPMD a následně budou 

vypsána výběrová řízená na pozice obou přednostů. Tímto krokem dojde ke standardizaci 

uspořádání výukových pracovišť v ÚPMD, které dosud jako jediné klinické pracoviště 3. LF 

formálně nebylo klinikou.  

 

Doc. Gojda poděkoval za přednesení podkladového materiálu a otevřel rozpravu. 

 

Rozprava 

Prof. Halaška se dotázal, zda představa je, že tam bude nadále ředitel a budou tam dva 

přednostové. Prof. Widimský uvedl, že ředitel tam musí být, protože to je nemocnice. Vztah 

ÚPMD a 3. LF UK se přizpůsobí ostatním výukovým pracovištím. Ředitel bude partnerem 

děkana, přednostové budou jmenováni ředitelem a děkanem. Prof. Gkalpakiotis vznesl 

dotaz, kdo bude pověřen přednostou. Prof. Widimský zareagoval, že tento dotaz není 

předmětem jednání senátu. Doc. Franěk se zeptal, co konkrétně tento krok přinese 3. lékařské 



fakultě. Prof. Widimský stručně shrnul, že tento krok vede k tomu, abychom si pracoviště 

udrželi. 

 

Doc. Gojda závěrem shrnul, že tento návrh vnímá jako pojistku, aby pracoviště zůstaly 

afiliovány 3. LF UK, což do současné doby nebylo.  

 

Návrh usnesení 

AS 3. LF UK schvaluje návrh děkana na administrativní změnu výukového pracoviště 

v Ústavu péče o matku a dítě tak, že pracoviště bude rozděleno na dvě samostatné kliniky: 

Gynekologicko-porodnickou kliniku 3. LF UK a ÚPMD a Neonatologickou kliniku 3. LF UK 

a ÚPMD. 

 

Hlasování 

Pro 21, proti 0, zdržel se 0 

Schváleno 

 

 

Ad 9) Návrh usnesení AS ve věci odkupu pozemku pro výstavbu nového 

Výukového centra 3. LF 
 

Doc. Gojda uvedl bod a předal slovo opět prof. Widimskému.  

 

Prof. Widimský shrnul stav ohledně pozemku SZÚ č. 3986/5 (139 m2). 15. ledna 2023 byly 

zveřejněny výsledky architektonické soutěže na Nové výukové centrum 3. LF UK (Ehl & 

Koumar architekti, s.r.o.). Zadní stěna nové budovy měla být umístěna na severní hranici 

pozemku 3986/1. Stavební úřad Prahy 10 odmítl dát předběžný souhlas ke stavbě na hranici 

sousedního pozemku a to přesto, že SZÚ vyjádřil souhlas s takovou stavbou. 3. března 2023 

byla podána žádost ředitelce SZÚ o souhlas s prodejem 3 metry širokého pruhu travnaté 

plochy (p.č. 3986/5), což by umožnilo fakultě vítězný projekt realizovat bez rizika zamítnutí 

stavebního povolení. 24. března 2023 ředitelka SZÚ tuto žádost zamítla. 26. června 2023 byla 

podána žádost ministru zdravotnictví o podporu při řešení tohoto problému. Následná schůzka 

na ministerstvu zdravotnictví (Policar, Michálek, Macková, Widimský) skončila souhlasem 

všech zúčastněných a slibem vyhovění žádosti fakulty. V diskuzi o formě převodu zástupci 

ministerstva zdravotnictví navrhli prodej pozemku, který podle jejich tehdejšího vyjádření 

bude bezproblémový a realizovatelný do 2–3 měsíců (tj. během podzimu 2023). Dalších 

10 měsíců se nestalo nic, proto 29. dubna 2024 byla podána žádost studiu Ehl & Koumar 

architekti o zastavení všech prací na projektu, aby se fakulta vyhnula riziku zmařené investice 

do projektu, pokud by stavební úřad nevydal souhlas se stavbou na hranici pozemku.  

 

Dále děkan uvedl důsledky patové situace, kdy původní časový harmonogram (zahájení 

stavby v roce 2027) je tedy již nereálný; v nejlepším případě (realizace koupě pozemku 

v 1. pololetí 2026) lze předpokládat zahájení stavby nejdříve v roce 2029. Pokud se to do 

voleb na podzim 2025 nestihne, nová vládní administrativa jistě nebude mít tuto věc mezi 

svými prioritami a zdržení může trvat další měsíce či roky. Podle informací z konce listopadu 

údajně návrh na prodej pozemku již má jít na jednání vlády v prosinci. 4. prosince projednán 

nebyl, na 11. prosince v programu vlády zatím též není. V březnu 2025 uplynou dva roky od 

zahájení těchto jednání, což jsou ztracené dva roky, o které je začátek stavby odložen. 

 

Následně byl představen nejoptimističtější scénář, kdy vláda by schválila odprodeje pozemku 

v prosinci 2024. Za takových okolností by mohlo k zahájení stavby dojít v roce 2029. 



Nejpesimističtější scénář je, že vláda v roce 2026 odprodej zamítne, tak by architekti museli 

přepracovat studii, pak by mohlo dojít teprve k zahájení na projektu, k zahájení až v roce 

2023. 

 

Děkan dále vyzval k diskusi a představil 3 návrhy usnesení, které byly zaslány již v předstihu. 

 

Doc. Gojda poděkoval panu děkanovi za přednesené informace a otevřel rozpravu.  

 

Rozprava 

Prof. Halaška uvedl, zda se nevyplatí ještě počkat, když už to třeba bude během měsíce na 

pořadu vlády, počkat např. ještě měsíc. Prof. Widimský uvedl, že návrh usnesení A to 

nevylučuje. Dále byl položen dotaz, zda není možné novou budovu posunout o 3 metry 

dopředu. Prof. Widimský zareagoval, že to možné není, kvůli průčelí okolních budov. Doc. 

Gojda navrhl bod odročit na lednové zasedání v souvislosti s odesláním dopisu AS na 

ministerstvo zdravotnictví a vyzval k dalším názorům do diskuse. L. Hrubá podpořila návrh 

doc. Gojdy. MUDr. Sychra vyzval k tomu, aby se budova pokud možno nezmenšovala, 

protože v porovnání s dalšími nově vznikajícími budovami lékařských fakult UK je už tak 

relativně malá. 

 

Doc. Gojda uzavřel diskusi a navrhl odročení bodu na lednové zasedání.  

 

Návrh usnesení:  

Akademický senát 3. LF UK odročuje projednávání tohoto bodu na lednové zasedání AS 

3. LF UK. 

Pro 21, proti 0, zdržel se 0 

Schváleno 

 

Ad 10) Zprávy z AS UK 
 

Doc. Gojda předal slovo J. Valovi. 

 

J. Vala informoval o proběhlém jednání Akademického senátu UK. Zmínil probíhající 

mimořádnou kontrolu hospodaření rektorátu, AS UK na svém listopadovém zasedání rozšířil 

předmět kontroly o další odbor RUK. Dále uvedl, že výsledek této kontroly bude prezentován 

až na lednovém zasedání AS UK, nikoli prosincovém, jak mělo být původně. J. Vala dále 

uvedl, že na svou funkci v kolegiu rektorky rezignoval Otomar Sláma.  

 

Doc. Gojda poděkoval za přednesené informace a otevřel rozpravu. 

 

Rozprava 

nebyla 

 

Návrh usnesení 

Akademický senát 3. LF UK vzal informace z AS UK na vědomí. 

Schváleno tichým souhlasem. 

 

Ad 11) Různé 

 
Prof. Widimský pozval přítomné na vánoční koncert 3. LF UK, který se uskuteční 

16. prosince 2024 od 18:00. 



 

Prof. Gkalpakiotis se zeptal na situaci ohledně nadačního fondu. Prof. Widimský uvedl, že 

za něj  je to takto vyřízené a požádá právníky, aby prověřili, zda byly provedeny kroky, ke 

kterým NF byl vyzván.  

 

Doc. Gojda poděkoval přítomným za účast a zasedání ukončil. 

 

Příští jednání Akademického senátu 3. LF UK se uskuteční 14. ledna 2025 

ve 14:30 hodin v zasedacím sále Radany Königové. 


